



MØDEREFERAT

18. JUNI 2025

Forum Saxo Studienævn

SAXO STUDIENÆVN

Møde afholdt 18. juni 2025 kl. 9.00-11.00

KAREN BLIXENS PLADS 8

Sted 12.3.07

KØBENHAVN S

Referent Anders Holm Rasmussen (AHR)

DIR 35 32 97 19

Til stede

Rasmus Ambrosius Løvgreen (RAL), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), Katrine Skov Petersen (KSP), Thomas Heine Nielsen (THN), Avner Shamir (ASH), Pernille Foss (PF), Ludwig Hamilton-Wittendorf (LHW), Signe Mellempgaard (SM).

niwn@adm.ku.dk

Desuden deltog

Peter Edelberg (PE), Mogens Pelt (MP), Sara Holm-Meier (SHM), Anne-Marie Videbæk Lassen (AVL), Anne Marie Bondesen Rasmussen (AMBR).

Afbud

Wolfgang Filser (WF), Andreas Schäfler (AS), David Bloch (DB), Philip Mark Neie Pedersen (PMP), Nicoline Wiis Nielsen (NWN).

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt uden bemærkninger

2. Godkendelse af referat fra den 23. april 2025

Godkendt uden bemærkninger

3. Meddelelser

AHR fortalte om den nye procedure for behandling af sager om eksamenssnyd, samt gav en status på sagen om skimmelsvamp i bygningerne 21, 22 og 27.

4. Merit- og dispensationssager

Der blev omdelt et ark med sager, som alle var blevet imødekommet, og som studienævnet tog til efterretning. AMBR fremlagde en enkelt sag, hvor der indstilles til afslag. Studienævnet bad om yderligere oplysninger og vil gerne høre sagen igen.

5. Drøftelse af dekanatets anbefalinger om 1. årspædagogik; i hvilket omfang vil Saxo-Instituttets fag lade sig inspirere?

SM indledte med at fremlægge argumenterne fra rapporten om indførelse af karakterfrit første semester og foreslog, at diskussionen drejede sig om dette spørgsmål. Der var bred enighed om, at karakterfrit første semester var en god idé, og især virkede understøttende for etablering af studiegrupper. Historie har et enkelt kursus på første semester, hvor karakterer og ekstern censur vil blive bibeholdt.

6. Behandling af studieordning for BA i forhistorisk arkæologi og klassisk arkæologi.

KWJ redegjorde for klassisk arkæologi: Den nye ordning minder meget om den gamle. Hun gjorde opmærksom på, at de strategiske digitale mål er vanskelige at opfylde pga. manglende maskinel og få timer. Der savnes et lab, som man altid kunne gennemføre de samme øvelser og alle studerende har adgang til de samme programmer. Det blev vedtaget at studieleder i samarbejde med arkæologerne ser på muligheder for bedre ressourcer til digitale redskaber i undervisningen.

PF redegjorde for forhistorisk arkæologi: Der er blevet lagt et nyt periodekursus ind med nye kronologiske skel, hvilket vil gøre det lettere at bemande kurserne. Ellers er det meste fortsat som det gamle. Metode 2-kurset dog stadig 7,5, ECTS og det er ærgerligt. Der udestår stadig nogle tekniske spørgsmål inden endelig vedtagelse. Arkæologerne snakker med SHM om de sidste udfordringer.

7. Drøftelse af studieordningstekst til de fælles elementer for Saxo

SM lagde op til drøftelse af de faglige mål for de enkelte fælleselementer i studieordningerne og havde produceret kopier af de faglige mål i de eksisterende studieordningers humanistisk videnskabsteori og forskningsområderne. I udgangspunktet var der stemning for ”løbende afprøvning” som fælles eksamensordning. Det blev vedtaget, at SM og AHR kommer med et konkret forslag til næste studienævnsmøde.

8. Videre drøftelse af skabelon til HUM studerende vedr. deklaration ved brug af GAI ved eksamen

AHR redegjorde for baggrunden og forskellen på forslag til skabelon for deklaration fra hhv. KUUR og HUM. Efter en drøftelse, hvor der var stemning for KUUR's skabelon blev det vedtaget, at studieleder kommer med et konkret forslag til deklareringskabelon til næste møde.

9. Udpegning af nyt aftagerpanel.

AHR redegjorde for sagen og opfordrede til at henvende sig, hvis man havde forslag til nye medlemmer.

10. Løbende drøftelse af studiemiljøet

Der var intet til dette punkt.

11. Eventuelt

RAL opfordrede til at stillingsopslaget med instruktorstillinger til humanistiske videnskabsteori blev udsendt på studenterlisterne. SHM vil stå for udsendelsen, når hun modtager opslaget.